
Or. 0002. 8. 2013

R  A  D  A       G  M  I  N  Y      S  Z  C  Z  U  T  O  W  O

P R O T O K O Ł   Nr XXXII/ 2013
nadzwyczajnej  Sesji  Rady  Gminy   S z c z u t o w o

odbytej w dniu 30 września   2013 roku .

Protokół zawiera : 

1. Uchwała Nr XXXII/220/2013 zmieniająca Uchwałę Budżetową Nr
                                                     XXV/220/2013 na rok 2013.



P R O T O K O Ł    N r  XXXII/ 2013
nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy  S z c z u t o w o

odbytej w dniu 30  września  2013 roku .
w sali posiedzeń Urzędu Gminy w Szczutowie .

Przewodniczył : Przewodniczący Rady Gminy  – Pan Zbigniew Kopciński.
Protokołowała : Celina Szczepańska – Inspektor ds. obsługi Rady Gminy.

                                                              Sesję rozpoczęto o godz.           9:10 
                                                              a zakończono     o godz.            10:30
                                                              Stan radnych                                -   15
                                                              Obecnych                                     -   15
                                                              Procent frekwencji                       -   100

 Obecność radnych i zaproszonych gości przedstawiają załączone do protokołu  listy
obecności .

Uchwalony  porządek obrad :

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie quorum .
2. Przedstawienie porządku obrad, ewentualne zmiany.
3. Składanie interpelacji, zapytań i wniosków przez radnych.
4. Podjęcie  uchwały  zmieniającej  Uchwałę  Budżetową Nr  XXV/186/2013 na  rok
2013. 
5. Udzielenie odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski . 
6. Wolne wnioski  .   

7. Zakończenie obrad XXXII  Sesji Rady Gminy Szczutowo .

P r z e b i e g : 

Do punktu 1 porządku obrad : 

Przewodniczący  Rady  Pan  Zbigniew Kopciński  -  dokonał  otwarcia  XXXII  Sesji
Rady Gminy Szczutowo.  Przywitał przybyłych radnych i zaproszonych gości  w/g
załączonej  listy  obecności  .  Na  podstawie  listy  obecności  stwierdził,  że  obrady
XXXII  Sesji są prawomocne. 

Do punktu 2 porządku obrad :

Przewodniczący  Rady  –  Pan  Zbigniew  Kopciński  zapytał  czy  są  uwagi  do
proponowanego porządku obrad . 



Wobec  braku  uwag,  zaproponowany  porządek  obrad  XXXII  Sesji   poddał  pod
głosowanie.
Na stan 15 radnych, obecnych  i uczestniczyło w głosowaniu 13 radnych (nieobecni
radni – Pan Leszek Bieńkowski , Pan  Zbigniew Szlomkowski ) .

„Za” przyjęciem porządku obrad głosowało – 13 radnych . 

„Przeciw” - 0 .

„Wstrzymało się od głosu” - 0 . 

Porządek obrad XXXII Sesji Rady Gminy został przyjęty jednogłośnie. 

Do punktu 3 porządku obrad : 

Interpelacje składali : 

- radny – Pan Stankiewicz Jan – wnioskował o  naprawę równiarką dróg gminnych .

-  radny – Pan Tomasz Paprocki – pytał  o efekty zastosowanej  przerwy nocnej  w
oświetleniu ulic ma terenie gminy .

- radny – Pan Adam Murawski – pytał  o wynik przetargu dla sprzedaży działki za-
budowanej  pawilonem w Szczutowie.

Do punktu 4 porządku obrad :  

W punkcie tym  przybyli w/w radni.

Projekt  zmian  w  budżecie  gminy  na  rok  2013  zgodnie  z  projektem  uchwały
przedstawiła Skarbnik Gminy – Pani Hanna Domagalska . 

Radni  nie  wnieśli  uwag  do  proponowanych  zmian  .  W  związku  z  tym
Wiceprzewodniczący Rady – Pan Krzysztof Ratuszny odczytał projekt uchwały, a
Przewodniczący Rady – Pan Zbigniew Kopciński poddał pod głosowanie.

Obecnych i uczestniczyło w głosowaniu 15 radnych.

„Za” podjęciem uchwały głosowało – 15 radnych .  

„Przeciw” - 0 .

„Wstrzymało się od głosu” - 0.  

Rada  jednogłośnie  podjęła  Uchwałę  Nr  XXXII/200/2013  zmieniająca  Uchwałę
Budżetową Nr XXV/186/2013 na rok 2013 .

Uchwała stanowi załącznik do protokołu . 

Do punktu 5 porządku obrad :

Odpowiedzi na zgłoszone interpelacje udzielił ; 

-  Wójt  Gminy  –  Pan  Andrzej  Twardowski  –  naprawa  dróg  równiarką  zostanie
rozpoczęta  w  następnym  tygodniu.  Obecnie  ciągnik  wykorzystywany  jest  przy
pracach na drogach  realizowanych ze środków funduszu sołeckiego . 

Na następną sesję przygotuje i przedstawi informacje zawierającą szczegółowe dane
w  poszczególnych  okresach  dot.  oszczędności  wynikających   z  zastosowanie  w



przerwy  nocnej w oświetleniu ulicznym  na terenie gminy .

Kolejny  przetarg  na  sprzedaż  nieruchomości  zabudowanej  pawilonem  się  nie
odbył .Osoba zainteresowana wpłaciła wadium po terminie. Ponieważ stan budynku
będzie się pogarszał  będą czynione starania w celu   jak najszybszej  sprzedaży .
Następny przetarg zostanie zorganizowany na początku listopada b.r. Przekazano do
Komornika  sprawę przejęcia nieruchomości w Gójsku .

Do punktu 6 porządku obrad :

W punkcie  tym Wójt  Gminy – Pan Andrzej  Twardowski  – prosił  Radę o zajęcie
stanowiska dot.  wniosku Pani Gałkowskiej  zam. Szczutowo w sprawie wskazania
granic  drogi  gminnej  bezpośrednio  graniczącej  z  jej  działką  w  Szczutowie.
Podkreślił, że droga  stanowi dojazd do pól i właściciele nieruchomości graniczących
z drogą nie wyrażają zgody na poszerzenie.  Prace geodezyjne są  kosztowne, a droga
praktycznie  wykorzystywana  jest  przez  dwóch  mieszkańców  .  Na  terenie  gminy
istnieje  wiele  ważniejszych   dróg (służących  wielu  mieszkańcom)  wymagających
wznowienia granic  .

-  Pan  Jan  Kapuściński  –  zainteresowani  powinni  na  własny  koszt  zaangażować
geodetę i ustalić przebieg granic własnych działek graniczących z drogą. Pieniądze
lepiej  przeznaczyć na wytyczenie   drogi  łączącej  ulicę  Lipową z ul.  Kolejową w
Szczutowie . Z drogi tej korzystają mieszkańcy Szczutowa , a dotychczas droga jest
prywatna.

Rada Gminy jednoznacznie stwierdziła, że nie widzi możliwości wyasygnowania w
budżecie gminy środków finansowych na opłacenie prac geodezyjnych  zgodnie z
wnioskiem zainteresowanej .        

Ponadto  Wójt  Gminy  poinformował,  że  zostało  opublikowane  obwieszczenie
Ministra Finansów  zawierające maksymalne stawki podatków i opłat lokalnych na
2014 rok .W związku z tym można przystąpić do opracowywania projektów uchwał ,
aby w m-cu w październiku podjąć uchwały .  

- Sekretarz Gminy – Pan Bogdan Kaczorowski poinformował, że górne stawki na
2014 r. wzrosły w stosunku do roku 2013 średnio o 1-2 grosze . 

-  Pan Jan Kapuściński  – pytał  jak wygląda sprawa budowy pomostów, czy będą
realizowane ponieważ nadchodzi zima . 

-  Wójt Gminy – zima w budowie pomostów nie przeszkadza .  Została podpisana
umowa z wykonawcą, termin realizacji koniec listopada . 

-  Pan Krzysztof  Ratuszny  (  również  zgodzili   się  z   wypowiedzią  inni  radni)  –
dokonano modernizacji skrzyżowania przy Kościółku Św. Wawrzyńca . Pomalowano
pasy i postawiono od strony Rypina zakaz wjazdu na drogę w kierunku Skrwilna. Nie
będzie   możliwości  skręcenia  gdy  z  drugiej  strony  nadjedzie   samochód.
Samochodem osobowym jest ciężko wykonać manewr skręcania trzeba  wjechać na
pas  przydrożny  (trójkąt),     nie  wspominając   o  samochodach  ciężarowych  ,
autobusach . W trybie natychmiastowym powinno  zostać poprawione . 

- radny – Pan Marek Kowalski -pracując jako kierowca zawodowy przejechał wiele



kilometrów  po Polsce i nie spotkał drugie takiego skrzyżowania . 

-  Wójt  Gminy – w tej  sprawie zostanie  wystosowane pismo do Zarządu Dróg w
Wojewódzkich w Warszawie . 

-radny - Pan Jan Dąbrowski- prosił Wójta Gminy o interwencję w Nadleśnictwie w
sprawie  zniszczonego  asfaltu  (  ok.  200  m)  obok  posesji  Pana  Woźnickiego  w
miejscowości Grabal. Pytał o możliwość zainstalowania oświetlenia na cmentarzu w
Gójsku oraz czy droga w miejscowości Łazy będzie w przyszłym roku remontowana
w ramach porozumienia ze środków powiatu i gminy (5O/50) .  Prosił o informację,
które   nieruchomości gminne zostały sprzedane w b.r. .

- Wójt Gminy – trudno się rozmawia z Nadleśnictwem, bronią się tym, że   prowadzą
gospodarkę leśną i muszą wywozić drewno z lasu  . Po rozmowach prowadzonych
przez Wójta i Sekretarza  z Nadleśniczym udało się uzyskać  konsensus w sprawie
pozwolenia na korzystanie z drogi leśnej w Mościskach  przez Pana Jankowskiego,
który nie miał  możliwości  innego dojazdu do swej posesji  .W związku z tym, że
zmieniły  się  przepisy  Lasy  Państwowe  mogą  współfinansować  remonty  dróg.
Przykładem tego jest zamiar  remontu drogi w Cisach . Będą czynione rozmowy w tej
sprawie .    Oświetlenia cmentarza  w Gójsku można dokonać, ale wiąże się to z
dużymi   kosztami  .  Konieczne jest  wykonanie   projektu ( koszt  ok. 5 tys. zł),
zakupienie  słupów do  zainstalowania lamp ( koszt zakupu jednego słupa 2 tys. zł ).
Zgodnie  z  podjętymi  uchwałami  dokonano  sprzedaży  nieruchomości  w  Gójsku
( jedna działka ) i w Szczechowie( jedna działka). 

-  radny-  Pan  Ryszard  Pijankowski  -wnioskował  o  naprawę  drogi  gminnej  i
powiatowej w Białasach . 

- Wójt Gminy – drogi zostaną naprawione w ramach istniejącej gwarancji .

- radny- Pan Stankiewicz Jan – proponował, aby na następną sesję zaprosić Prezesów
Kół  Łowieckich,  ponieważ  wypowiedz  przybyłych   na  posiedzenie  Komisji
przedstawicieli nie usatysfakcjonowali radnych.

- Wójt Gminy – skontaktuje się z Prezesami Kół w tej sprawie . 

-  radny  –  Pan  Paprocki  Tomasz  –  mieszkańcy  mówią  o  dewastacji  drogi  przez
wykonawcę wodociągów .  Wcześniej  nawieziony towar(  gruz,  żwir)  na  drogi  w
zakupiony ze środków  funduszu sołeckiego został zmieszany z ziemią  – stracone
pieniądze .  Wykonawca nie zebrał wierzchniej  warstwy i zmieszał ją z wykopaną
ziemią.  Dalej pytał o realizację ustawy o odpadach na terenie gminy . 

 - Wójt Gminy – np. w Mościskach gdzie droga ma szerokość 4 m i po obu stronach
znajduje  się  las  nie  było   możliwości  fizycznej  odłożenia  wierzchniej  warstwy  ,
trzeba by było ją  wywieść na inny teren. Sytuacje takie występowały w lasach nie
było problemu gdy droga przebiega przez pole. Dodatkowo jeszcze  jeżdżące ciężkie
samochody powodują osiadanie  ziemia. Wówczas kiedy  ziemia osiądzie,  zostanie
skierowana na drogi  równiarka . Również drogi mogą być   naprawiane w ramach
istniejącej  gwarancji .

-  radny  –  Pan  Krzysztof  Ratuszny  –  docierają  sygnały  od  wielu  osób,  że



przychodzących  petentów  do  Urzędu  Gminy  przez  godz.  15  -tą  pracownicy  nie
załatwiają tłumacząc tym, iż „nie zdążą nanieść  danych do programu”.W związku z
tym, że nie wszyscy mogą przyjść wcześniej, to powinni zostać załatwieni chociażby
pracownik miał  dłużej niż do 15:15 pracować. W ten sposób   odbywa się w innych
instytucjach  np. w bankach . Wójt Gminy prosił o podanie referatu lub załatwianej
sprawy  jednak radny stwierdził , że w tej chwili mówi ogólnie , a gdy zajdzie taka
konieczność  poda szczegółowe dane . 

- Wójt Gminy – nie powinno być takich sytuacji , pracownicy pracują do godz. 15 :15
i  wszyscy petenci  powinni zostać załatwieni. Zapewnił , że  zwróci większą uwagę
na wyeliminowanie  takich sytuacji . 

- radny – Pan Dąbrowski Jan – poinformował, że   pracownik UG dzwoni do sołtysa ,
informując,  że  firma  która  wygrała  przetarg  na  dostawę  materiału  na  drogi  nie
dostarcza odpowiedniej ilości towaru i zobowiązuje sołtysa do kontrolowania . Sołtys
nie jest za to odpowiedzialny .

- Wójt Gminy – były przypadki, że w obecności  sołtysa transport  został przeważony
i nie zawsze był zgodny z fakturą . Po interwencji,  właścicielka firmy dzwoniła do
sołtysów z przeprosinami  oraz spowodowała dostarczenie  brakującego materiału .
Bardzo  dobrze jest , że sołtysi nadzorują, oni najlepiej znają teren i wiedzą , na  które
odcinki drogi należy zrzucić materiał . Sołtysi nie   kwestionują  tego  obowiązku.
Na pewno lepiej było uprzedzić  sołtysów   o takich sytuacjach .  

Dalej  poinformował,  że  w  ubiegłym  tygodniu  odbyło  się  spotkanie  Wójtów  ze
Starostą, jednak nie zapadły  decyzje w sprawie wspólnej  budowy dróg w 2014 r. 

 W związku  z  dużym  zadłużeniem  powiatu,  Starosta  zwrócił  się  do  Wójtów  o
dofinansowanie krytej pływalni w Sierpcu . Zostaną skierowane do wójtów pisma.
Wójtowie nie  wypowiedzieli   się  w tej  sprawie .  W przypadku  zaproponowania
realizowania wspólnych inwestycji  będzie o tym informował na sesji  .  Uważa, że
powinny być realizowane inwestycje  na drogach ,   na których w ostatnim czasie
wykonano  podbudowę ,  a  więc   w Szczechowie  i   Łazach  .   Przymierzamy  się
również do przejęcia na stan dróg gminnych kontrowersyjnej  drogi w Maluszynie. 

W zakresie realizacji ustawy o odpadach wiadomo już , że nie wystarczy  środków
chociażby ściągalność opłat wynosiła 100 %  . W związku z tym,  należy rozważyć
podwyższenie opłat szczególnie odpadów niesegregowanych z 8 zł do 10 zł . 

- radny – Pan Jan Dąbrowski -  rada wnioskowała o zatrudnienie kierowcy ciągnika
na etat i jest to niezrealizowane . W nawiązaniu do  wypowiedzi Pana Gromelskiego
pytał Skarbnika Gminy czy jest zgodne z prawdą, że zabraknie środków finansowych
na dalszą realizację funduszu  . 

- Skarbnik Gminy – pani Hanna Domagalska – zapewniła, że środki na realizację
funduszu sołeckiego są  zabezpieczone w budżecie  gminy na 2013 r.  Również,  to
potwierdził Wójt Gminy .

 - radna – Pani Komorowska Anna – poinformowała, że nadal nie został naprawiony
chodnik  przy  byłej  restauracji  w  Szczutowie  .  Pytała  również  kto  odpowiada  za



obiekt  byłej  restauracji,  który  jest  zaśmiecony,  szyby  wybite  .  Dalej  pytała  jakie
warunki trzeba spełnić, aby otrzymać mieszkanie socjalne .

-  radny  –  Pan  Jan  Kapuściński  –  społeczeństwo  bulwersuje  się   na  fakt
zamieszkiwania dwóch rodzin w budynku komunalnym w Szczutowie . Jedna z nich
posiada gospodarstwo rolne wraz z budynkiem mieszkalnym . 

- Wójt Gminy – wyjaśnił,  że nie są  to mieszkania socjalne .  Analizując umowę
zawartą wiele lat wcześniej należy stwierdzić, że trudno ją wypowiedzieć . 

Mimo  to,  można  podjąć  próbę  rozwiązania  umowy  .  Drugiej  osobie  zostało
wydzierżawione mieszkanie na powtarzające się  prośby  kuratora . Umowa zawarta
została z jedną osobą na okres 3 lat . Również na prośbę kuratora osoba ta została
zatrudniona  w  ramach  prac  interwencyjnych  .   Budynek  byłej  restauracji
zlokalizowany  jest  na  gruntach  prywatnych  .  Oficjalnie  nie  wiadomo  od  kogo
wyegzekwować wykonanie porządku przy tym budynku.  

Do punktu 7 porządku obrad: 

Przewodniczący Rady – Pan Zbigniew Kopciński dokonał zamknięcia obrad XXXII
Sesji Rady Gminy Szczutowo .

Na tym obrady  zakończono. 

Protokółowała:                                                               Przewodniczący Rady 
C. Szczepańska
                                                                                         Zbigniew Kopciński 


